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§ 32                KUN 2019/68

Lägespresentation om Älta Kultur- och fritidskvarter 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
På föregående sammanträde med kulturnämnden den 23 mars 2021 (§31) efterfrågades 
information och statusuppdatering avseende pågående arbete med kulturlokalerna i Älta 
centrum.

Informationen avser gjorda och pågående bearbetningar från tidigare visade skisser. Nu 
pågående arbeten avseende projektering av kulturlokaler, övergripande byggnation och 
planläggning, samt kommande arbeten och projektering avseende kulturlokalerna under 2021.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse lägespresentation Älta kultur- och fritidskvarter
 

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.

Protokollsanteckning
Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
"Det handlar om 40 kvadratmeter! Som kan lösa pusslet för helheten enligt företrädare för 
Ältagruppen. Är det här en principfråga för majoriteten? Det kan ju inte handla om pengar i 
alla fall. 
Vi i oppositionen har fått höra på nämndmötena att de som ska driva verksamheterna är nöjda 
med ytorna och förslaget och att dialogen mellan kommunen och företrädarna har varit bra. 
Detta verkar inte alls stämma. Häromdagen fick vi i kulturnämnden följande brev:
”Vi vädjar till Kulturnämnden från nuvarande och kommande Ältabor, som ska leva med 
detta kulturhus länge: låt inte visionen om ett levande kulturhus, som dessutom bidrar till ett 
attraktivt stadsdelscentrum, gå förlorad på grund av kortsiktiga överväganden.
Det är en stor investering det handlar om och därför bör pengarna användas väl. Att bygga 
dåligt är dyrt. Att däremot bygga funktionella lokaler och ett kulturhus som skapar liv och 
rörelse i centrum kommer att ge god utväxling, både i termer av ökad attraktivitet och 
konkurrenskraft och sociala värden som trygghet, trivsel och social sammanhållning.
För Ältagruppen (bestående av företrädare för biblioteket, kulturföreningen, Älta föreningsråd 
samt engagerade Ältabor).
gm Martha Bengtsson”
Vi fortsätter kämpa för ändamålsenliga lokaler som de som sköter verksamheterna ska känna 
uppfyller de behov som de ser kommer behövas!"
 
Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.
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"Nackalistan vill uppmärksamma kulturnämnden och beslutshavarna om sina farhågor 
angående de nuvarande planerna för Ältas kulturhus.
Det är en stor investering och det nya kulturhuset ska klara av behoven hos det snabbväxande 
Älta och dess invånare, den urbana livsstilen, det förändrade arbetssättet (jobba på cafét) och 
det förändrade sättet att använda och vistas i stadskärnan; samlas, mötas, uppleva och skapa 
tillsammans över åldersgränserna.
Som planerna ser ut just nu, så kommer kulturhuset att vara omodernt, trångt och försvåra 
samarbetet för de tre aktörerna som ska arbeta där. Under alla dessa år med planer och 
visioner har Ältaborna sett fram mot ett kulturhus, som motsvarar dessa förväntningar.
Nackalistan vill ännu en gång föreslå att de två lägenheter, som ingick i Nyponets förslag, 
skulle tas i anspråk så att biblioteksdelen kunde ha ändamålsenliga lokaler och att foajén 
kunde bli en samlingspunkt för hela kulturhuset, där också en del kan vigas åt till konst."
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.
"I Tjänsteskrivelse KUN 2016/70, som antogs som nämndens budget och mål 2016-09-20, 
fastställdes följande:
Vid ny- och ombyggnation av välfärdsfastigheter ska samverkan ske mellan olika kommunala 
verksamheter och externa aktörer för att skapa resurseffektivt lokalutnyttjande.
Resurseffektivitet kan betyda olika saker. I fallet med Älta Kultur- och fritidskvarter har 
linjen från verksamheterna varit tydlig hela tiden: man vill ha en välfungerande och tillräcklig 
gemensam yta som delas mellan verksamheterna. Det liggande förslaget har fått kritik av 
verksamheterna då de anser att den föreslagna gemensamma ytan är för liten och 
svårtillgänglig, och snarare fungerar som foajé till scenen. För att kunna husera spontana 
aktiviteter kommer verksamheterna nu att tvingas ägna tid och resurser åt att hyra lokaler av 
varandra, vilket blir dyrt och svåradministrerat. Resurseffektivitet kan i det här fallet enligt 
verksamheterna själva endast uppnås med en större, mer lättdisponerad gemensam yta. Vidare 
är sådan resurseffektivitet enligt verksamheternas egen utsaga en förutsättning för fungerande 
samverkan överhuvudtaget.
Att verksamheterna nu uttrycker missnöje kring planen är en sak - alla kan inte alltid bli 
nöjda. Men Vänsterpartiet anser att det är uppseendeväckande att missnöjet hos 
driftsaktörerna är så stort samtidigt som tjänstenheten och nämndens ordförande anser att 
dialogen varit så god. Verksamheterna upplever sig ha nonchalerats och vägrats rimligt 
deltagande i planeringen. Nämndens ordförande och enhetens direktör tycks anse att det 
handlar om ett oproportionerligt missnöje för att man inte fått varje enskilt önskemål 
tillgodosett, och att det liggande förslaget är mycket nära det verksamheterna begärt.
Det som kanske är mest beklämmande är att det blivit så svårt att medla mellan dessa 
uppfattningar. Att ordföranden inte vill agera eller gå i svaromål med annat än att han bjuds in 
av verksamheterna individuellt för samtal är besvärande – varför kan sådan diskussion inte 
föras öppet inför nämnden, med stöd i de handlingar som föreligger och de yttranden som 
inkommit från verksamheterna? Högsta prioritet nu borde vara att skingra missförstånd och 
återuppta en förutsättningslös dialog, inte att framhärda i ett beslut som mött så kompakt 
kritik från nästan alla berörda.
Det talas under nämndsammanträdet om att driftsaktörer som inte anser att de kan leverera sin 
verksamhet inom de lokaler som nu ska tillhandahållas kanske får bytas ut. Samtidigt kan 
Ältagruppen inte få kontakt med Wallenstam under pågående hyresförhandlingar. Älta 
bibliotek ligger över genomsnittet i vår senaste kundnöjdhetsundersökning, trots att de i 
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nuläget brottas med otillräckliga lokaler. Det rimliga vore att man ger en välfungerande 
verksamhet förtroende och möjlighet att fortsätta sin verksamhet i lokaler de själva känner är 
funktionsdugliga och ger en bra arbetsmiljö. Kanske skulle vi istället diskutera huruvida 
Wallenstam borde bytas ut om de inte kan leverera eller kommunicera?
Vänsterpartiet anser att det inte är för sent att tänka om och på allvar försöka tillmötesgå 
verksamheternas önskemål. Därför skulle vi vilja se att nämnden och enheten gemensamt går 
ut med önskemål om nyupptagen dialog, och beredskap att förbättra planen där möjligheter 
till det kan identifieras. Därmed bör även de pågående hyresförhandlingarna avbrytas tills en 
sådan diskussion med verksamheterna kunnat genomföras."
 
Lovisa Emanuelsson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.
"Socialdemokraterna vill satsa på kulturen i hela Nacka. När man nu bygger nytt 
kulturcentrum vill vi att man når hela vägen för att skapa en icke kommersialiserad yta i Älta 
centrum där människor kan möta varandra och kultur. Det planförslag som idag finns på 
bordet skapar inte den effektiva yta man behöver för att driva rätt vision för kultur i Älta 
enligt aktörerna som kommer att verka där.  
Enligt majoriteten finns det ingen tid för omtag för att få till mer yta och man hänvisar till att 
hyresförhandlingarna med Wallenstam redan pågår. Vi menar att det är så pass liten extra yta 
man ber om att det verkar kortsiktigt att inte göra investeringen nu för framtiden."

 
 

Paragrafen är justerad
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§ 33                KUN 2021/44

Information om Bibblix 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Från och med den 16 april 2021 är tjänsten Bibblix tillgänglig på Nackas folkbibliotek. 
Bibblix är en e-boksapp för barn mellan 6 – 12 år, där de kan låna och läsa böcker direkt på 
sina surfplattor eller mobiltelefoner. Idén med Bibblix är att barn själva ska hitta sin läsning 
och sin läslust. Appen är utvecklad med barns behov och önskemål i fokus.

Bibblix är en del i det läsfrämjande arbetet och har en tydlig och omfattande urvalspolicy.

Bibblix strävar efter att vara en angelägen och högkvalitativ app, med syfte att utveckla och 
inspirera till barns läsning på fritiden. Barns delaktighet genomsyrar arbetet med appen och 
prioriteras i all utveckling av appens design, innehåll och funktioner.

Handlingar i ärendet 
Information kring Bibblix
 

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.
 
Sammanträdet ajournerades kl. 19.43.
 
Sammanträdet återupptogs kl. 19.44.
 

 
 

Paragrafen är justerad

7 (23)



27 april 2021

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kulturnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 34                KUN 2021/38

Investeringsbeslut avseende utbyte av lås och larm i 
Dieselverkstaden inklusive bibliotek och konsthall 

Beslut 
Kulturnämnden föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande 
beslut:

Kommunfullmäktige beslutar att bevilja investeringsmedel om 1,5 mnkr för utbyte av uttjänta 
installationer för lås och larm i Dieselverkstaden inklusive bibliotek och konsthall

Sammanfattning av ärendet 
Nuvarande installationer av lås och larm är uttjänta och behöver bytas ut för att säkerställa en 
säker och funktionell verksamhet i lokalerna. Då vissa delar av lokalerna ska byggas om och 
renoveras under innevarande år samt i viss mån under 2022 är det lämpligt att genomföra 
utbyte av installationerna i samband med ombyggnaden.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Investeringsbeslut utbyte lås och larm Dieselverkstaden
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från kultur- och fritidsenheten.
 

Paragrafen är justerad
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§ 35                KUN 2021/42

Investeringsbeslut avseende verksamhetsanknuten 
inredning och utrustning i Dieselverkstaden 

Beslut 
Kulturnämnden föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande 
beslut:

Kommunfullmäktige beslutar att bevilja investeringsmedel om 2,6 mnkr för 
verksamhetsanknuten inredning och utrustning till Dieselverkstaden.

Sammanfattning av ärendet 
I samband med ombyggnaden av Dieselverkstaden behövs utbyte och komplettering av 
verksamhetsanknuten inredning och utrustning i lokalerna. Befintlig utrustning såsom t ex 
ljud- och ljudutrustning, möbler, specialskåp för konstförvaring mm är uttjänt och måste bytas 
ut. Till detta kommer kostnad för inredningsarkitekt. Totalsumman för detta har av kultur- och 
fritidsenheten i samverkan med verksamheten bedömts till 2,6 mnkr. Vid bedömningen av 
behovet av ny inredning och utrustning har målsättningen varit att återanvända så mycket som 
möjligt av befintligt material.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Investeringsbeslut inredning och utrustning Dieslverkstaden
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från kultur- och fritidsenheten.
 

Paragrafen är justerad
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§ 36                KUN 2021/43

Investeringsbeslut avseende inredningskonsulter till Älta 
kulturknut 

Beslut 
Kulturnämnden föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande 
beslut:

Kommunfullmäktige beslutar att bevilja investeringsmedel om 0,5 mnkr för 
inredningskonsulter (inredning, scenteknik, cirkusteknik) till nya lokaler för Älta kulturknut.

Sammanfattning av ärendet 
Älta kulturknut kommer att flytta till nya lokaler efter en omfattande ombyggnad av Älta 
centrum. För att kunna avgöra vilken inredning och utrustning som kan återanvändas och vad 
som behöver köpas nytt behöver inredningskonsulter (inredning, scenteknik, cirkusteknik) 
anlitas. Kostnaden för dessa har bedömts till ca 0,5 mnkr.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Investeringsbeslut inredningskonsulter Älta kulturknut
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från kultur- och fritidsenheten.
 

Paragrafen är justerad
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§ 37                KUN 2021/29

Investering för samnyttjande Boo Gårds skola 

Beslut 
Kulturnämnden föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande 
beslut:
 
Kommunfullmäktige beslutar att bevilja investeringsmedel om 0,5 mnkr för projektet ”Lås 
och larm samnyttjande Boo Gårds skola”. Projektet ska möjliggöra samnyttjande av lokaler i 
skolan, främst för kulturskoleaktörer.

Sammanfattning av ärendet 
I enlighet med kommunens strävan att samnyttja lokaler för olika verksamheter i största 
möjliga utsträckning har lokaler i Boo Gårds skola projekterats för att möjliggöra 
samnyttjande mellan skolan och kulturskoleaktörer främst för musikundervisning.
 
För att samnyttjande ska vara möjligt att genomföra behövs specifika installationer för lås, 
inbrottslarm och passagekontroll. Dessa kostnader hade inte uppstått om lokalerna inte 
projekterats för samnyttjande.
 
Kostnaderna bedöms preliminärt uppgå till drygt 0,5 mnkr, definitivt belopp kommer att 
fastställas då arbetena färdigställts. Arbetena med lås och larm pågår för närvarande, 
investeringsmedlen blir aktuella i maj månad 2021.

Handlingar i ärendet 
tjsk Investering för samnyttjande Boo Gårds skola
 

Yrkanden
Lovisa Emanuelsson (S) yrkade följande:
Att uppdra till tjänstemännen att ta fram modeller som säkerställer att kulturskolorna får 
långsiktiga spelregler när det gäller åtkomst till undervisningslokaler i skolor där deras elever 
deltar. 
 
I yrkandet instämde Päivi Dahlin (NL).
 
Richard Wendt (M) yrkade avslag på Lovisa Emanuelssons (S) yrkande.

Beslutsgång
Ordföranden ställde Lovisa Emanuelssons yrkande mot avslag och fann att kulturnämnden har 
avslagit yrkandet.
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Därefter konstaterar ordföranden att det endast finns ett förslag till beslut - förslaget från 
kultur- och fritidsenheten - och finner att kulturnämnden har beslutat i enlighet med detta 
förslag.

Protokollsanteckning
Jan Salomonsson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.
"Vänsterpartiet anser att Socialdemokraternas tilläggsyrkande i sig utgörs av goda förslag som 
vi gärna skulle se nämnden anamma. Det är viktigt att våra verksamheter kan planera 
långsiktigt och att enskilda individer inte får för stort inflytande över hur lokalsamnyttjandet 
fungerar i praktiken genom sin roll som rektorer.
Samtidigt håller vi med nämndens ordförande om att det egentligen inte är förslag som ryms 
inom ramarna för det aktuella ärendet, och vi välkomnar därför ett politikerinitiativ från 
Socialdemokraterna i framtiden, som vi avser att bifalla förutsatt att innehållet inte genomgått 
betydande ändringar."
 
Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
"Det är bra att vi samnyttjar de nybyggda skolorna så de inte står oanvända kvällar och helger. 
Fast det räcker ju inte med ett lås- och nyckelsystem, utan det behövs samordning av de 
samnyttjade lokalerna. Och tydlighet i vilken verksamhet som har företräde. Nu är det viktigt 
att vi får se hur detta ska fungera i praktiken. Miljöpartiet ser en farhåga i att skolan vill 
använda sina lokaler fram till dess skoldagen är slut och fritids stänger, framåt kl 18. Men att 
kulturskolorna vill börja använda lokalerna redan vid kl 15 när deras kurser startar för dagen. 
Det uppstår då en krock i vilka som behöver lokalerna... och vips har vi lokalbrist igen för 
kulturskolorna."
 
Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.
"Nackalistan bifaller tjänsteskrivelsens förslag, men vill ge tjänstemännen uppdrag att ta fram 
modeller, som säkerställer att kulturskolorna får långsiktiga spelregler, när det gäller åtkomst 
till undervisningslokaler i skolor, där deras elever deltar."
 
Lovisa Emanuelsson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.
"Socialdemokraterna vill att alla barn ska kunna få lära sig spela musik eller äga sig åt annan 
kulturell utveckling. Våra kulturskolor är viktiga nyckelspelare i att förverkliga denna vision. 
Därför måste kulturskolorna få så bra förutsättningar som möjligt. Nuvarande politik gör att 
kulturskolorna ibland med mycket kort varsel och efter en lokaluthyrande rektors godtyckliga 
beslut kan bli av med sina undervisningslokaler.  
Det är inte rimligt att förvänta sig att små barn ska lämna tryggheten på sin skola och förflytta 
sig till andra skolor. Undervisningen måste kunna bedrivas där barnen finns. Och det är alltid 
en startsträcka att etablera kulturskolans verksamhet på en ny plats, vad gäller 
undervisningstimmar, antal lärare, restider osv. Den effektiva verksamheten uppstår först när 
kulturskolan ordentligt har etablerats i sin lokalitet. 
Det är välkommet att kommunen investerar i lås och larm som gör lokalerna mer tillgängliga, 
men det måste också finnas en långsiktig politik som ger stabila förutsättningar för 
en verksamhet över tid. Socialdemokraterna har därför föreslagit att tjänstemännen tar fram 
modeller som säkerställer att kulturskolorna får långsiktiga spelregler när det gäller åtkomst 
till undervisningslokaler i skolor där deras elever deltar. I samma handa måste lokalernas 
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prissättning vara anpassad för den verksamhet som ska bedrivas. Det är inte rimligt att enskild 
undervisning ska vara tvungen att betala fullpris för en lokal som är anpassad för 30 personer, 
i synnerhet om det saknas mer lämpliga lokaler."

Paragrafen är justerad
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§ 38                KUN 2021/28

Investeringsbeslut avseende lås & larm för samnyttjande 
av lokaler i Sigfridsborgsskolan, Tertial 1 2021 

Beslut 
Kulturnämnden föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande 
beslut:

Kommunfullmäktige beslutar att bevilja investeringsmedel om 0,4 mnkr för projektet ”Lås 
och larm samnyttjande Sigfridsborgsskolan”. Projektet ska möjliggöra samnyttjande av 
lokaler i skolan, främst för kulturskoleaktörer.

Sammanfattning av ärendet 
I enlighet med kommunens strävan att samnyttja lokaler för olika verksamheter i största 
möjliga utsträckning har lokaler i Sigfridsborgsskolan projekterats för att möjliggöra 
samnyttjande mellan skolan och kulturskoleaktörer främst för musikundervisning.

För att samnyttjande ska vara möjligt att genomföra behövs specifika installationer för lås, 
inbrottslarm och passagekontroll. Dessa kostnader hade inte uppstått om lokalerna inte 
projekterats för samnyttjande.

Kostnaderna bedöms preliminärt uppgå till drygt 0,4 mnkr, definitivt belopp kommer att 
fastställas då arbetena färdigställts. Arbetena med lås och larm pågår för närvarande, 
investeringsmedlen blir aktuella i maj månad 2021.

Handlingar i ärendet 
tjsk Investering för samnyttjande Sigfridsborgsskolan
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från kultur- och fritidsenheten.

Protokollsanteckning
Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
"Det är bra att vi samnyttjar de nybyggda skolorna så de inte står oanvända kvällar och helger. 
Fast det räcker ju inte med ett lås- och nyckelsystem, utan det behövs samordning av de 
samnyttjade lokalerna. Och tydlighet i vilken verksamhet som har företräde. Nu är det viktigt 
att vi får se hur detta ska fungera i praktiken. Miljöpartiet ser en farhåga i att skolan vill 
använda sina lokaler fram till dess skoldagen är slut och fritids stänger, framåt kl 18. Men att 
kulturskolorna vill börja använda lokalerna redan vid kl 15 när deras kurser startar för dagen. 
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Det uppstår då en krock i vilka som behöver lokalerna... och vips har vi lokalbrist igen för 
kulturskolorna."
 
Lovisa Emanuelsson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Socialdemokraterna vill att alla barn ska kunna få lära sig spela musik eller äga sig åt annan 
kulturell utveckling. Våra kulturskolor är viktiga nyckelspelare i att förverkliga denna vision. 
Därför måste kulturskolorna få så bra förutsättningar som möjligt. Nuvarande politik gör att 
kulturskolorna ibland med mycket kort varsel och efter en lokaluthyrande rektors godtyckliga 
beslut kan bli av med sina undervisningslokaler.  
Det är inte rimligt att förvänta sig att små barn ska lämna tryggheten på sin skola och förflytta 
sig till andra skolor. Undervisningen måste kunna bedrivas där barnen finns. Och det är alltid 
en startsträcka att etablera kulturskolans verksamhet på en ny plats, vad gäller 
undervisningstimmar, antal lärare, restider osv. Den effektiva verksamheten uppstår först när 
kulturskolan ordentligt har etablerats i sin lokalitet. 
Det är välkommet att kommunen investerar i lås och larm som gör lokalerna mer tillgängliga, 
men det måste också finnas en långsiktig politik som ger stabila förutsättningar för en 
verksamhet över tid. Socialdemokraterna har därför föreslagit att tjänstemännen tar fram 
modeller som säkerställer att kulturskolorna får långsiktiga spelregler när det gäller åtkomst 
till undervisningslokaler i skolor där deras elever deltar. I samma anda måste lokalernas 
prissättning vara anpassad för den verksamhet som ska bedrivas. Det är inte rimligt att enskild 
undervisning ska vara tvungen att betala fullpris för en lokal som är anpassad för 30 personer, 
i synnerhet om det saknas mer lämpliga lokaler"

Paragrafen är justerad
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§ 39                KUN 2020/121

Inriktningsbeslut flexibla kulturlokaler i Centrala Nacka 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar att i samråd med stadsutvecklingsprocessen för Centrala Nacka 
utreda möjligheter att utveckla två kulturkluster:

a. Nacka aula utvecklas till en modern konsertsal med multifunktioner och digital anpassning.

b. Nacka konst- och bibliotekscentret med gemensamma lokaler för bibliotek och hall för 
konst i kommande fastighetsprojekt nära tunnelbaneuppgångar.

Sammanfattning av ärendet 
I mål och budget (2019–2021) har kulturnämnden fått i uppdrag att samverka med 
kommunstyrelsen i planeringen för nya flexibla kulturlokaler i centrala Nacka, med till 
exempel bibliotek och konsthall. Uppdraget sker i samordning med övriga pågående 
utvecklingsprojekt i centrala Nacka, samt med övrig kultur- och fritidsverksamhet inom 
Nacka kommun.

Utgångspunkter är att utveckla befintliga anläggningar och ytor som finansieras av 
kulturnämnden. Nacka aula utvecklas till en modern konsertsal, den renoveras och 
kompletteras med flexibla kulturlokaler, med fokus på musik och dans som byggs i anslutning 
till aulan. Nya gemensamma lokaler för bibliotek samt hall för konst och aktiviteter planeras i 
framtida fastighetsprojekt i närheten av nya tunnelbaneuppgångar vid Nacka centrum. I 
planeringen strävas efter flexibilitet för att skapa synergieffekter och möjlighet till 
samnyttjande. Andra nyckelbegrepp är multifunktionalitet, digital anpassning och hög grad av 
tillgänglighet. Två kulturkluster kommer att bli attraktiva inslag i stadsmiljön.

Utredningar och analyser för fortsatt planering behövs och uppskattning av dessa kostnader 
kommer att tas fram till tertial två 2021, för att sedan hanteras inom mål- och budgetprocess 
2022 - 2024.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Inriktningsbeslut kulturlokaler i Centrala Nacka
Bilaga 1 Inriktning flexibla kulturlokaler Centrala Nacka 20210331
 

Yrkanden
Lovisa Emanuelsson (S) yrkade om följande tillägg:
"Att C. Undersöka möjligheten till att bygga eller samnyttja ett större scenrum i centrala 
Nacka som kan husera större evenemang och kulturupplevelser såväl utomhus som inomhus."
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Richard Wendt (M) yrkade avslag på Lovisa Emanuelssons (S) yrkande.

Beslutsgång
Ordföranden ställde Lovisa Emanuelssons tilläggsyrkande mot avslag och fann att 
kulturnämnden har avslagit tilläggsyrkandet.
 
Därefter konstaterade ordföranden att det endast finns ett förslag till beslut - förslaget från 
kultur- och fritidsenheten - och finner att kulturnämnden har beslutat i enlighet med detta 
förslag.

Protokollsanteckning
Jan Salomonsson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.
"Vänsterpartiet välkomnar att kommunen planerar att investera och förbättra tillgången till 
kulturlokaler i centrala Nacka. Vi anser dock att inriktningsbeslutet brister på ett fåtal punkter:
För Nacka Aula anser vi att det vore värdefullt att fastställa hur driften av verksamheten ska 
se ut innan man kommer för långt med planeringen. Vidare bör den tänkta verksamhetens art 
preciseras: det är stor skillnad på att driva en konsertlokal med eget program och att agera 
hyresvärd åt andra arrangörer - och behoven av olika ytor varierar beroende på verksamhetens 
inriktning.
Nämnden bör besluta vilken typ av verksamhet vi önskar se i framtiden innan vi binder oss till 
några beslut om hur de kringytor som ska skjutas till ska utformas och disponeras.
Driftsaktören, oavsett om det är kommunen själv eller en privat aktör, bör få möjlighet att 
delta i planeringen och utformningen av ytorna.
Därför anser vi att den utredningen som ska tillsättas bör beröra frågan om driften i ett tidigt 
skede.
För Nacka konst- och bibliotekscenter skulle vi önska tydligare besked om planen för 
konsthallen. Det framgår inte klart i tjänsteskrivelsen vilken ambitionsnivå som satts för vår 
framtida konsthall, och det finns ingen uppgift om hur stor galleriytan ska bli, eller ens om det 
ska finnas ett fast galleri - vid läsning av skrivelsen kan man läsa det som att avsikten är att 
biblioteket och galleriet ska dela på rum som ska avgränsas med mobila väggar. Det finns en 
gräns för hur flexibel en galleriyta kan vara utan att det inverkar negativt på verksamheten. 
Det var därför betryggande att under nämndsammanträdet få höra från enhetens direktör att 
avsikten är att det ska finnas ett fast galleri, men det hade ändå varit värdefullt att uttrycka den 
ambitionen tydligare i handlingarna för inriktningsbeslutet.
Vi anser att det finns utrymme för en ambitiös konsthallsverksamhet i Nacka, och att en sådan 
vidare skulle ha ett stort värde som attraktionspunkt för besökare från och bortom hela 
regionen. Därför anser vi även att utredningen ska presentera förslag på lösningar för en 
konsthall med större lokaler, och dra upp utkast till beslut för de investeringar och 
budgettillskott som i så fall skulle behövas. Långt mindre kommuner än Nacka klarar av att 
driva konsthallar som håller hög internationell klass med långt sämre ekonomiska 
förutsättningar, och vi tycker att det vore dumt att gå miste om tillfället att få möjligheterna att 
satsa på en mer ambitiös verksamhet utredda nu.
Det är av avgörande vikt att enheten och nämnden anstränger sig för att se till att 
Forumbiblioteken får delta tidigt i processen och ge synpunkter på lokalernas yta och 
utformning. Vidare är det viktigt att dessa diskussioner, om de sker bilateralt i små 
sammanhang där endast kommunalrådet, nämndens ordförande och/eller enhetens direktör 

17 (23)



27 april 2021

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kulturnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

deltar tillsammans med verksamheten dokumenteras och offentliggörs. Vi måste undvika ett 
debacle liknande det som uppstått kring Älta kulturhus, och det får inte råda delade meningar 
om hur fruktsam dialogen varit i efterhand.
Ambitionen att föra en sådan dialog, med de förutsättningarna, bör formuleras tydligt i 
inriktningsbeslutet.
Vi vill avslutningsvis nämna att vi särskilt uppskattar förslagen om utökade lokaler för 
pedagogisk verksamhet och verkstad i anknytning till konsthallen, och att vi ser fram emot att 
få ta del av arbetet framöver."
 
Lovisa Emanuelsson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.
"Socialdemokraterna vill bygga ett nytt konsertcentrum i Nacka. Nackas folkmängd har vuxit 
flera gånger om samtidigt som de stora scenrummen lyser med sin frånvaro. I samband med 
att Nacka bygger stad så vill socialdemokraterna att man också skapar utrymme för de stora 
kulturengagemangen. Vi kan inte längre åka snålskjuts på Stockholm stad. 
Samtidigt måste även den kulturella infrastrukturen för 
mellanscenstorlek utvecklas. Vi välkomnar därför att Nacka Aula upprustas 
och får utökade lokaler. Publiksiffran för Nacka Aula med sin fina akustik förblir dock den 
samma, därför föreslår vi att utreda möjligheten till ytterligare scen för större evenemang. Nu 
när Nobelbergets scen som huserade stora evenemang har rivits behöver vi en scen i centrala 
Nacka som reflekterar antalet medborgare. Vi kan inte åka snålskjuts på Stockholms 
kulturscener utan behöver jämföra oss med kulturutbudet i jämnstora kommuner och satsa 
mer pengar på kulturen. Varför inte spänna bågen och titta på en större scen i Nacka."
 
Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.
"Nackalistan bifaller tjänsteskrivelsen med följande tillägg: att tjänstemännen undersöker 
möjligheten att bygga ett större scenrum, som kan samnyttjas och som kan användas för större 
evenemang och kulturupplevelser såväl inomhus som utomhus"
 
Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
"Nu tar nämnden ett beslut för framtiden. Majoritetens inriktningen är tydlig, funktioner ska 
samutnyttjas, ytor ska fungera för mer. Fast, Miljöpartiets medskick är: låt konsthallen vara 
konsthall och biblioteket vara bibliotek. Det blir alltid på bekostnad av någon verksamhet när 
flexibilitetens iver tar över."

Paragrafen är justerad
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§ 40                KUN 2020/123

Återöppnande av kulturverksamheter i Nacka 

Beslut 
Kommunerna i Stockholmsregionen har tagit fram en gemensam inriktning gällande 
öppnande av stängda kommunala verksamheter.

Nacka kommun ställer sig bakom inriktningen och utifrån den beslutar kulturnämnden om 
åtgärder inom sitt ansvarsområde enligt bilaga 2, daterad 2021-04-14.

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen uppmanar fortsatt kommuner och regioner att hålla verksamhet som allmänheten 
har tillträde till och som inte är nödvändig, stängd fram till och med den 18 april 2021. Det är 
dock viktigt att idrotts-, fritids-, och kulturaktiviteter för barn och unga födda 2002 och 
senare, såväl utomhus som inomhus, undantas från regeringens vädjan att stänga ner 
verksamheter.

Folkhälsomyndigheten har tagit fram ”Föreskrift: gym och sportanläggningar, badhus och 
handelsplatser” där myndigheten beskriver hur trängsel ska undvikas i bland annat museer 
och konsthallar.

Verksamheterna ska följa trängselföreskriften, enligt Folkhälsomyndighetens föreskrifter och 
allmänna råd om särskilda begränsningar för att förhindra spridning av sjukdomen covid-19.

Region Stockholm har antagit en gemensam regional inriktning för att succesivt öppna 
kommunala verksamheter. I den nya reviderade inriktningen, daterad 2021-04-14, föreslås att 
kulturverksamheter öppnar succesivt från och med den 3 maj 2021.

Med hänsyn till regeringens utmaning och den gemensamma regionala inriktningen har 
kulturnämnden tagit fram specifika åtgärder för kulturverksamheter i Nacka, bilaga 2 daterad 
2021-04-14.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Återöppnande av kulturverksamheter i Nacka
Specifika åtgärder för kulturverksamheter i Nacka  2021-04-14
Reviderad_Gemensam inriktning_Öppning av kommunala verksamheter  21 04 14
 

Yrkanden
Lovisa Emanuelsson (S) yrkande om följande tillägg:

 Att nämnden reserverar medel för fortsatt hög beredskap kring bibliotekens digitala 
utlåning 

 Att nämnden utvärderar kulturskolornas erfarenhet av distansundervisning, i syfte att 
möjliggöra det som en permanent del av kulturskolans utbud där så är lämpligt.
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Richard Wendt (M) yrkade avslag på Lovisa Emanuelssons (S) tilläggsyrkanden.

Beslutsgång
Ordföranden ställde Lovisa Emanuelssons tilläggsyrkanden mot avslag och fann att 
kulturnämnden har avslagit Lovisa Emanuelssons yrkanden.
 
Därefter konstaterar ordföranden att det endast finns ett förslag till beslut - förslaget från 
kultur- och fritidsenheten - och finner att kulturnämnden har beslutat i enlighet med detta 
förslag.
 

Paragrafen är justerad
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§ 41                KUN 2021/3

Delegationsbeslut 

Sammanfattning av ärendet 
Inga delegationsbeslut fanns vid sammanträdet.
Paragrafen är justerad
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§ 42                KUN 2021/4

Anmälningar 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet och överlämnar politikerinitiativet till 
kultur- och fritidsenheten för beredning och förslag till beslut.

Sammanfattning av ärendet 
- Rapport från Riksteatern Stockholms län, Kartläggning av scenkonsten i Stockholms län 
2019 exklusivt Stockholm stad 2021-02-22
- Politikerinitiativ från Lovisa Emanuelsson (S) - Älta Kulturcentrum med förslag om att att 
det nya kulturcentrumet utvecklas i enlighet med aktörernas förslag genom att de 
två lägenheter tas i anspråk och att gå aktörerna till mötes för den öppna gemensamma ytan 
som efterfrågas för samnyttjande och trygghet.
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse KUN anmälningar 21-04-27
Rapport, Kartläggning om scenkonsten i Stockholms län_text info_bilagor
 

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet och överlämnade politikerinitiativet 
till kultur- och fritidsenheten för beredning och förslag till beslut.
 

Paragrafen är justerad
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§ 43

Övriga frågor

Ärendet
Åsa Marnell (MP) ställde en fråga gällande beslut om kulturtavlor.
 
Susanne Broman Kjulsten, samhällsplanerare på kultur- och fritidsenheten, besvarade frågan. 
Kulturnämnden tillstyrkte vid mötet den 19 juni 2019 förslaget att ingå avtal med Kulturtavlor 
Sverige AB, KUN 2019/76. Parallellt noterade Natur och trafiknämnden att kulturtavlor 
planeras att sättas upp (NTN 2019/153). Därefter har diskussioner förts kring avtalet mellan 
Nacka kommun och Kulturtavlor Sverige där olika frågor kring avtalet inte kunnat lösas. På 
grund av pandemin så avstannade processen då kulturaktörer inte kunde genomföra olika 
aktiviteter.

Paragrafen är justerad
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